
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

 

Per brief van 4 augustus 2023 bent u geïnformeerd over het plan van aanpak dat door 

FC Groningen en de gemeente Groningen, in afstemming met de driehoek partners 

politie en Openbaar Ministerie, was opgesteld naar aanleiding van de uitkomsten van 

het rapport over de veiligheidsorganisatie rond de wedstrijden van FC Groningen. Op 

27 september 2023 bent u als raad meegenomen in de inhoud van het plan van aanpak 

en de opgaven die daarin zijn afgesproken tijdens een raadsbijeenkomst in de 

Euroborg. Met deze brief informeren wij u over de stand van zaken, de voortgang en 

dilemma’s en uitdagingen waar we ons voor gesteld zien.  

 

Aanleiding  

Allereerst nemen we u nog kort mee in de aanleiding tot het opstellen van een 

gezamenlijk plan van aanpak. Naar aanleiding van de ongeregeldheden die tijdens het 

vorige seizoen hebben plaatsgevonden rond de wedstrijden van FC Groningen is door 

CrowdProfessionals een onderzoek gedaan naar de veiligheidsorganisatie en de 

samenwerking tussen de ketenpartners, hetgeen heeft geleid tot een rapport met 

aanbevelingen om te komen tot een veiligere organisatie van de wedstrijden van FC 

Groningen. Op basis daarvan is het plan van aanpak opgesteld waarin kort gezegd 

wordt gewerkt aan voorstellen op een aantal verschillende onderwerpen. In hoofdlijn 

zal in deze brief op een aantal onderdelen en ontwikkelingen worden ingegaan. In de 

bijlage bij deze brief is een schema opgenomen waarin de voortgang is af te lezen bij 

de afgesproken acties. 

 

Inzet en kwaliteit van stewards en beveiligers 

De inzet maar ook de kwaliteit van personeel dat wordt ingezet is onderwerp van 

gesprek. Het verhogen van de kwaliteit van beveiligingspersoneel en stewards op met 

name de Noordtribune is een proces dat continu aandacht en tijd vraagt, gelet op het  
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profiel dat wordt gevraagd van personeel dat daar wordt ingezet in relatie tot het type 

supporter dat daar aanwezig is. Ook is het beperkte aanbod van personeel een knelpunt 

dat in de breedte speelt en daarmee ook bij FC Groningen. De werving en verbetering 

van de inzet van personeel is een continu proces net als de verbetering van het 

inzetplan waarbij ingezet wordt op de kwaliteit en weerbaarheid (o.a. middels 

trainingen) van personeel. Door de politie wordt intensiever toezicht gehouden op het 

voldoen van de inzet aan de formele eisen daarvoor. De benodigde zaken daarvoor 

worden in orde gebracht. 

 

Samenwerking tussen ketenpartners en contact met supporters 

De samenwerking is in de afgelopen periode fors geïntensiveerd en gesprekken met de 

ketenpartners vinden intensiever en niet alleen op operationeel niveau plaats, waarbij 

de voortgang met betrekking tot het plan van aanpak wordt besproken. Ook wordt de 

laatste hand gelegd aan een nieuw samenwerkingsconvenant waarin de 

samenwerkingsafspraken, verantwoordelijkheden en overlegstructuur worden 

vastgelegd. Ook zijn afspraken gemaakt over informatiedeling in het kader van de 

persoonsgerichte aanpak voor ordeverstoorders en is de juridische borging daarvan 

bepaald. 

In de afgelopen periode hebben daarnaast verschillende gesprekken plaatsgevonden 

met een afvaardiging en vertegenwoordiging van supportersgroepen en -belangen. Dit 

wordt door alle partijen goed ontvangen en er zijn en worden afspraken gemaakt om 

deze afstemming in de overlegstructuur en de convenantafspraken te borgen. Doel is 

onder meer om te komen tot meer wederzijds begrip voor elkaars positie en belangen.  

 

Veiligheidssituatie stadion en dan met name de situatie op de Noordtribune 

Een belangrijke aanpassing in het stadion betreft het aanbrengen van sectorscheiding 

tussen de eerste en tweede ring van de Noordtribune, hetgeen migratie van supporters 

naar en overcrowding op de eerste ring moet voorkomen en de veiligheidssituatie daar 

meer beheersbaar moet maken. Planvorming daarover is in een vergevorderd stadium, 

waarbij op dit moment nog afspraken worden gemaakt over enkele 

veiligheidsknelpunten en beheersmaatregelen. Ook vraagt het plan om aanpassingen 

voor het aanbrengen van toiletvoorzieningen en horeca op de tweede ring. Een ander 

belangrijk punt is het aanbrengen van ‘safe standing’ als een gecertificeerde wijze van 

staan op de Noordtribune. Beide onderwerpen zullen worden gerealiseerd in de 

aankomende zomerstop.  

De verbouwing vindt plaats onder regie van Euroborg N.V. Deze verbouwing wordt 

gedeeltelijk opgevangen binnen het reguliere onderhoudsprogramma (‘safe standing’) 

van Euroborg N.V. We zijn met FC Groningen in gesprek over de dekking van de 

door FC Groningen te dragen kosten, waarbij eerste afspraken zijn gemaakt over de 

investeringen en de fasering van de planvorming en uitvoering vanuit de geldende 

formele verantwoordelijkheden. Omdat e.e.a. ook afhankelijk is van de totale omvang 

van de opdracht en de definitieve voorwaarden waaronder dit kan plaatsvinden, 

kunnen wij nog geen definitieve duidelijkheid geven over de financiën van het geheel.    

 

Overige punten 

Ook is een aantal aanbevelingen inmiddels gerealiseerd, zoals te noemen: 

- Een vergunningplicht voor de wedstrijden betaald voetbal is per 1 januari 

opgenomen in de Algemene Plaatselijke Verordening Groningen (APVG) en 

geïmplementeerd. Er is gebruik gemaakt van voorbeelden uit den lande en 
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voorwaarden zijn opgenomen voor een veilig verloop van het voetbalevenement. Ook 

is aanvullende regelgeving met betrekking tot betaald voetbal aangepast en aangevuld.  

- Plekken en routes in het stadion die als mogelijke ‘lekken’ kunnen dienen voor zaken 

en personen die geen toegang mogen hebben, zijn in beeld gebracht. De uitkomsten 

van deze inventarisatie worden meegenomen in de implementatie van de wijzigingen 

in het stadion.  

- De deelname aan de landelijke pilot Identify Based Access is afgerond, de methode 

waarbij altijd helder is wie zich op de tribune begeeft door het gebruik van 

persoonsgebonden kaarten, gekoppeld aan een identiteitsbewijs. De uitkomsten 

worden op dit moment onderzocht en betrokken bij een vervolg. 

- De processen voor de veiligheidsorganisatie en de huisregels voor het stadion zijn op 

onderdelen aangescherpt.  

 

Tot slot 

Eerder gaven we al aan dat er een forse opgave voor ons ligt met het plan van aanpak. 

Inmiddels zijn er grote stappen gezet, maar we zien ook dat de concrete realisatie op 

onderdelen weerbarstig en ingewikkeld is. Bij de fysieke aanpassingen van het stadion 

komt veel kijken en de planvorming vraagt veel inzet en overleg. De kwaliteit van de 

inzet binnen het inzetplan op de wedstrijddagen vraagt veel aandacht en kost tijd, ook 

vanuit de schaarste die we ervaren op dit punt. Waarbij we constateren dat het op 

onderdelen ook schuurt als het gaat om het bij elkaar brengen en afwegen van de 

belangen in het kader van veiligheid en de supportersbelangen.  

Tegelijkertijd zien we dat veel inspanningen al hebben geleid tot verbeteringen en 

scherpte in de organisatie rond de wedstrijden. We zijn dit seizoen nog niet met veel 

incidenten geconfronteerd, waarbij we ook beseffen dat het aantal incidenten mede 

verband houdt met de actuele sportieve prestaties van de club. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     loco-secretaris, 

Koen Schuiling    Bert Popken 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 

 

 


